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Coolsingel 40 

3011 AD Rotterdam 

 

Schriftelijke vragen over wegvangen Muskuseenden 

 

 

     Rotterdam, 21 februari 2014 

 

Geacht college, 

 

 

Een bewoner uit Hoogvliet heeft bij de gemeente melding gemaakt van een groeiende 

populatie Muskus-eenden in haar straat (Zilverschoon) en in het aanpalende groen. Het gaat 

inmiddels om ongeveer dertig eenden. Tot schrik van de melder heeft een medewerker van 

de gemeente -die ter plekke is komen kijken- vervolgens tegen haar gezegd dat de dieren 

weggevangen worden en in de dierenhandel terechtkomen. De gemeente zou daartoe zaken 

doen met Dierenhandel Hoogendoorn uit Stolwijk. 

 

De bewoner is hiervan geschrokken. Het is nooit haar bedoeling geweest om de eenden te 

laten eindigen als ‘huisdier’ in gevangenschap of als stuk vlees bij de poelier. Liever ziet zij 

een diervriendelijke oplossing, zoals het insmeren van eieren met maïskiemolie. Dat dicht de 

eierschaal, waardoor het kuiken niet tot ontwikkeling kan komen door gebrek aan zuurstof. 

De dreiging van wegvangen heeft inmiddels veel teweeg gebracht in de straat. Een groep 

van ongeveer tien bewoners wil graag zelf eieren in de nesten insmeren met de olie. Er zijn 

overigens ook bedrijven die op een diervriendelijke manier eenden kunnen bestrijden.  

 

De vraag is of er werkelijk sprake is van ernstige overlast. De bewoner in kwestie overweegt 

haar melding in te trekken nu ze is geconfronteerd met de gevolgen daarvan. Ze heeft door 

gesprekken met verschillende buren ontdekt dat veel bewoners de eenden juist leuk vinden. 

Sommige buren gaan zelfs naar de dierenarts als een eend ziek of gewond is. De melder 

wilde enkel en alleen dat de gemeente bewoners zou informeren over de beste omgang met 

de beesten, zoals niet voederen, zodat de populatie in bedwang blijft. 

 

De eenden zijn afkomstig van een voormalige kinderboerderij in Hoogvliet. Net als veel 

eenden-exoten leven Muskuseenden probleemloos met andere eendensoorten in gemengde 

groepen in hetzelfde leefgebied. Volgens de Vogelbescherming zijn er geen aanwijzingen dat 

de Muskuseend – die sinds de jaren negentig in opkomst is - een bedreiging vormt voor 

inheemse soorten. Ook brengen ze geen ziekten over. Wel eten de Muskuseenden planten in 

tuinen op, poepen ze op straat en gaan ze niet snel aan de kant voor auto’s. Het wegvangen 

van Muskuseenden leidt echter niet tot een kleinere populatie zolang de leefomstandigheden 

goed blijven. De resterende eenden zullen zich sneller en massaler voortplanten, zodat de 

populatie weer op peil komt. De sleutel ligt dus bij de bewoners zelf. 

 

Dit brengt ons tot de volgende vragen: 

 

1. Is het correct dat de gemeente Muskuseenden wil wegvangen in Hoogvliet? Zo ja, 

wat zijn daarvoor de argumenten uit oogpunt van faunabeheer? 

2. Is het correct dat weggevangen eenden aan Dierenhandel Hoogenboom worden 

geleverd? Zo ja, wat gebeurt er met deze eenden en waarom kiest de gemeente voor 

deze afnemer? 

3. Hoeveel Muskuseenden zijn tot op heden al gevangen in Rotterdam en wat zijn de 

kosten en/of opbrengsten van het wegvangen van Muskuseenden? 



4. Is overwogen om in te gaan op het aanbod van bewoners om de lokale populatie 

Muskuseenden op diervriendelijke manier te verkleinen, bijvoorbeeld door eieren in 

te smeren met maïskiemolie? Zo nee, waarom niet? 

5. Is overwogen om de leefomstandigheden van de eenden duurzaam te verslechteren, 

bijvoorbeeld door een bord te plaatsen dat het is verboden om eenden te voederen 

en/of bewoners actief te informeren? Zo nee, waarom niet? 

6. Waarom ziet u het als taak van de gemeente om op straatniveau populaties te 

beïnvloeden door vogels weg te vangen, zeker gezien het feit dat dit door 

deskundigen als zinloos wordt beschouwd én gezien het feit de gemeenteraad -in 

geval van de duif- ten principale heeft besloten om overlast enkel nog diervriendelijk 

te willen bestrijden? 

7. Bent u ervan op de hoogte dat de bewoners zichzelf inmiddels hebben georganiseerd 

en samen de populatie willen beheren (lees: klein houden)? 

8. Bent u bereid om de melding over de Muskuseenden aan de Zilverschoon als nooit 

gedaan te beschouwen als de melder daarom verzoekt? Zo nee, waarom niet? 

 

Met vriendelijke groet,  

 

 

 

 

 

 

 

Judith Bokhove  

 


